

Title (en)

PROCESS FOR BENEFICIATING AND STABILIZING COAL/OIL/WATER FUELS.

Title (de)

VERFAHREN ZUM VERBESSERN UND STABILISIEREN VON KOHLE/ÖL/WASSER-BRENNSTOFFEN.

Title (fr)

PROCEDE D'AMELIORATION ET DE STABILISATION DE COMBUSTIBLES CHARBON/PETROLE/EAU.

Publication

EP 0042376 A1 19811230 (EN)

Application

EP 80900288 A 19791108

Priority

- US 7900988 W 19791108
- US 11803279 A 19791108

Abstract (en)

[origin: WO8101296A1] A coal slurry containing 10-60% solids by weight is optionally first coarsely ground to about 20-80 mesh. Contaminant matter released thereby, may be separated by conventional means such as froth flotation which would eliminate a large proportion of the ash which is energy consuming as well as abrasive in nature. The "clean slurry" would now have water added back and would be further ground to about 100- 300 mesh particle size and would then be cavitated by sonic energy making the particle size even smaller and freeing any remaining contaminants including iron pyrites and ash. To this, a mixture of oil is added and the coal, oil mixture is then sonified during which process spherical agglomeration of the coal and oil occurs. The agglomerate and water mixture is screened to separate out most of the water leaving behind about 10-40% water in the coal, during which process the contaminants are also discharged with the water. The spherical agglomerates are mixed with a balance of oil to about. 6 times the weight of the coal to produce a stable thixotropic fuel with excellent pipe travel characteristics due to a migration of a thin film of water to the boundary layer between the bore of the pipe and the fuel. The process including the sonification steps is also useful generally in the separation of solids by agglomeration.

Abstract (fr)

Une boue de charbon contenant 10-60% de solides en poids est d'abord broyée grossièrement jusqu'à obtenir une dimension de particule de maille (20-80). Le matériau contaminant ainsi libéré peut être séparé à l'aide de moyens conventionnels comme la flottation par écumage qui peut éliminer une grande proportion des cendres qui consomment de l'énergie et sont de nature abrasives. On rajoutera alors à la "boue propre" de l'eau, puis celle-ci seraient broyée de nouveau jusqu'à obtenir une dimension de particule de 100-300, puis elle seraient alors cavitées par l'énergie sonique diminuant ainsi les dimensions des particules et libérant toutes les substances contaminantes résiduelles y compris les pyrites de fer et les cendres. On y ajoute alors un mélange de pétrole et le mélange de pétrole et de charbon est alors soumis à un traitement sonique qui permet l'aggrégation sphérique du charbon et du pétrole. Le mélange d'aggrégat et d'eau est passé au crible pour séparer l'eau, ne laissant qu'environ 10-40% d'eau dans le charbon, procédé qui permet également de décharger avec l'eau les substances contaminantes. Les aggrégats sphériques sont mélangés avec une proportion équilibrée de pétrole jusqu'à environ 0,6 fois le poids du charbon pour produire un combustible stable thixotrope avec d'excellentes caractéristiques d'acheminement dans les canalisations grâce à une migration d'une fine pellicule d'eau vers la couche frontière entre la canalisation et le combustible. Le procédé, y compris les étapes de sonification, est également utile en général pour la séparation de solides par aggrégation.

IPC 1-7

C10L 1/02; C10L 9/00

IPC 8 full level

B01J 19/10 (2006.01); **B03B 9/00** (2006.01); **C10L 1/02** (2006.01); **C10L 1/32** (2006.01); **C10L 9/00** (2006.01)

CPC (source: EP)

B01J 19/10 (2013.01); **B03B 9/005** (2013.01); **C10L 1/324** (2013.01)

Cited by

CN107429179A; CN111534354A

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB LU SE

DOCDB simple family (publication)

WO 8101296 A1 19810514; AT 377779 B 19850425; AT A548980 A 19840915; AU 538626 B2 19840823; AU 6480080 A 19810528; BE 886087 A 19810302; CA 1148885 A 19830628; DE 2966821 D1 19840419; EP 0042376 A1 19811230; EP 0042376 A4 19820422; EP 0042376 B1 19840314; ES 496549 A0 19811101; ES 8200717 A1 19811101; IT 1209772 B 19890830; IT 8012714 A0 19801107; JP H0323591 B2 19910329; JP S57177093 A 19821030; NL 8006086 A 19810601; NO 150563 B 19840730; NO 150563 C 19841107; NO 803369 L 19810511

DOCDB simple family (application)

US 7900988 W 19791108; AT 548980 A 19801107; AU 6480080 A 19801128; BE 202742 A 19801107; CA 364237 A 19801107; DE 2966821 T 19791108; EP 80900288 A 19791108; ES 496549 A 19801104; IT 1271480 A 19801107; JP 15755080 A 19801107; NL 8006086 A 19801107; NO 803369 A 19801107